
                                      

Acta del Consejo Municipal del Distrito Este

Nº de Acta: 6

Carácter de la sesión: Ordinaria

Fecha de la sesión: 16. diciembre . 2024

Hora inicio/fin: 19:30 / 20:15

Lugar: Cámara Agraria Local, Av Mare de Déu de Lledó, 16

Miembros asistentes:

SERGIO TOLEDO LLORENS
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
JOSÉ SEGURA PALLARÉS
JOSÉ FERNANDO SALES ROSA
PEDRO SANCHO CALDUCH
VICKY AMORES HEREDIA
EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO
ESTEBAN ADELL BOIX
MANEL ESTEVE VIDAGANY
JOAN BERNAT MAYOR
YOLANDA POLO DIAZ
MARÍA MIGUEL RECATALÁ

Miembros ausentes: 

MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
MANUEL PEGUEROLES BELMONTE
NURIA SOLSONA SORRIBES
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT
LIDON ALGARRA SOTO

Presidente (PP)
Concejal (Vicepresidente - VOX)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (PP) 
Vecino (PSOE)
Persona (PP)
Persona (VOX)
AVV Rafalafena
AVV Gumbau
AVV Dr. Marañón
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez
AVV Peri-18
AFA CP Enriqueta Agut.
AMPA CP Madre Vedruna 
AMPA CP Sanchis Yago

Concejal (PP) (*)
Persona (PSOE)
Persona (Compromís) (*)
AVV Rafalafena dels Tarongers
AMPA CP Bernat Artola

(*) Excusa ausencia

Secretario:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Por el señor Presidente se abre la sesión dando paso al primer punto del Orden 
del día: 

1º.- Aprobación del acta de la sesión anterior: 30/09/2024.

Se aprueba por unanimidad de los miembros asistentes.
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2º.- Informe del Presidente.

El señor Presidente  comenta los temas contestados en reuniones anteriores por 
los SS TT:

- Que se solicita más limpieza en las calles alrededor del Colegio Madre Vedruna.

R/ La frecuencia de limpieza es de barrido manual diario de lunes a sábado y de  
baldeo manual una vez al mes. No se puede incrementar la frecuencia de limpieza, no  
obstante, si se precisa algo puntual se puede solicitar a través de la aplicación SMC que  
es la vía más adecuada.

- Que se solicita también presencia Policial o AMU a las entradas y salidas de los 
niños al Colegio Madre Vedruna.

R/ Por parte de la Policía de Proximidad, se atienden aquellos centros educativos  
que  tras  su  valoración  presentan  un  RIESGO  ALTO.  El  CEIP  MADRE  VEDRUNA,  
analizado  el  mismo,  presenta  un RIESGO MEDIO.  Se accede al  mismo utilizando  los  
pasos de peatones regulados por semáforo en Avda. Casalduch, en Calle Santa Cruz de  
Tejeiro y en Calle Madre Vedruna. No obstante, se traslada a la sección de Proximidad  
para que en la medida de los posible, atendiendo al número de operativos de esta Policía  
Local, se pueda atender la solicitud.

- Que se debería controlar los horarios en el que la gente deposita la basura en 
los contenedores, así como las cosas que depositan en ellos. Como ejemplo se adjunta 
foto de contenedor en la calle Dr. Fleming 19.

R/ Por parte de las diferentes Jefaturas de Sección (Policía de Proximidad, Grupo  
de Intervención de Proximidad),  se van dar las instrucciones oportunas a los diferentes  
turnos para que se controle situaciones como la que se trasladan en la NI, a los efectos de  
prevenir este tipo de conductas.

- Que los bares y cafeterías están abarcando más espacio del autorizado en sus 
terrazas, en la zona de Doctor Marañón y adyacentes, dificultando el paso de los peatones. 
Se solicita mayor control para evitar esta situación.

R/ En relación con esta cuestión, se informa que se va a dictar orden de servicio  
dirigida al control de la ocupación de la vía pública en la zona de la Plaza Doctor Marañón  
y adyacentes, principalmente los fines de semana, todo ello a los efectos de ordenar en  
uso de los espacios públicos.

- Que hay un parque infantil situado en calle Villavieja esquina calle Virgilio Oñate 
Gil, en el cual se debería terminar de poner la valla de madera para que rodee todo el 
recinto y evitar que los niños se salgan de allí. En ese mismo parque hay una fuente pero 
que no hay agua.

R/  Se está estudiando una mejor ubicación para el parque.

Por otra parte, el señor Presidente comenta lo siguiente:

Se ha aumentado la intensidad de la luz en la zona de la plaza Doctor Marañón.

En el recinto Ferial se le requirió a una actividad para que modificara la orientación 
de la megafonía para minimizar el ruido de cara a los vecinos.

Se cambiaron los juegos ubicados en la Av del Mar trasladándose a la zona de 
césped, para poder dejar un mejor paso para los peatones.

Tras las quejas recibidas por las pistas de futbol y baloncesto en la zona Censal, 
éstas se trasladarán al solar junto al CP Carles Salvador,  para el año que viene más o 
menos por Magdalena.

C
ód

. V
al

id
ac

ió
n:

 5
M

7W
TS

W
9J

C
63

ZA
W

EZ
KA

JC
Q

25
K 

Ve
rif

ic
ac

ió
n:

 h
ttp

s:
//s

ed
e.

ca
st

el
lo

.e
s/

 
D

oc
um

en
to

 fi
rm

ad
o 

el
ec

tró
ni

ca
m

en
te

 d
es

de
 la

 p
la

ta
fo

rm
a 

es
Pu

bl
ic

o 
G

es
tio

na
 | 

Pá
gi

na
 2

 d
e 

8 



                                      
Se han invertido 100.000 euros para mejorar los problemas de inundaciones en la 

Av de Lidón.

Se van a arreglar los bancos en el Bulevar Vicente Blasco Ibáñez y el Av de Lidón 
estas navidades.

Se han propuesto dos ubicaciones para la colocación de mesas de ajedrez en dos 
parques en este Distrito: el Parque Rafalafena y el Parque del Geólogo José Royo.

A  modo  de  balance  anual  el  señor  Presidente  destaca:  La  asistencia  de  los 
miembros de la Junta y Consejo a las reuniones; El asfaltado del carril derecho, dirección 
al mar, de la Av Hermanos Bou, desde la calle Pablo Iglesias hasta la Rotonda Ronda 
Este. Es el carril que peor estaba. Para el año que viene se llevará a cabo la otra parte; La 
mejora en cuanto a la iluminación de las calles, en varios puntos del Distrito y que se irán 
mejorando otros que puedan necesitar alguna mejora; Las obras en el recinto ferial que 
acabarán la semana que viene y en enero empezará la licitación para la gestión diaria. El 
que resulte de esta licitación asumirá la colocación de una barrera acústica que favorecerá 
la insonorización de cara al vecindario; Las visitas a las Asociaciones que lo han pedido, 
para poder ver insitu los problemas del barrio.

Los presupuestos municipales se aprobarán el 27 de diciembre. El Distrito Este se 
beneficiará de estos presupuestos con la acometida de las obras del parking de Goliat, 
antiguo recinto de mercado del lunes, en el segundo semestre del 2025; el carril bici que 
resulto de  los pasados presupuestos participativos también para el 2025; Parque Censal 
con una inversión de 300.000 euros para la redacción del proyecto. Se llevará a cabo en 3 
fases. La primera fase ya en el 2026. Se ha previsto una partida de 800.000 euros de 
inversiones en mejoras para colegios, cumpliendo el compromiso adquirido por el Señor 
Presidente en esta Junta para hacer realidad las obras en los colegios, votadas en los 
presupuestos participativos aprobados en 2019 y las obras que se pidieron en 2023. Estas 
actuaciones empezarán el próximo año.

En varios puntos del distrito Este se van a realizar los actos navideños, propios de 
estas fechas, como cuenta cuentos, visita cartero Real, etc.

3º.- Ruegos y Preguntas.

Interviene  Manel Esteve Vidagany (Asociación de Vecinos Peri-18).  En primer 
lugar el señor Esteve comenta que un año más se quedan sin iluminación navideña en su 
barrio.

En el cruce de las calles Carcagente y Pare Ricardo, números pares, existen dos 
bancos para sentarse las personas. Los vecinos de esa zona solicitan la colocación de un 
banco más, ya que parece ser hay espacio y la necesidad de los propios usuarios. Se 
adjunta foto.

En la plaza Pintor Tasio Flors, en donde hay un parque infantil, existe un banco 
que tiene rota una barra de madera en la parte inferior. Para que se repare. Se adjunta 
foto.

En la  calle  Pare Ricardo,  números impares,  cruce con la  calle  Museros,  hace 
mucho tiempo que han quitado los bolardos, pero se han quedado los tornillos que los 
sujetaban. Para que los quiten ya que hay peligro de que tropiece la gente. Se adjunta foto.

Finalmente  el  señor  Esteve  comenta  que  continuaran  presentando  propuestas 
para mejorar el barrio y que espera que vayan resolviéndose y que no se queden en el 
cajón del olvido.

Interviene  María Miguel Recatalá (AMPA CP Sanchis Yago).  la señora Miguel 
comenta los siguientes temas que preocupan al colegio:
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La ausencia de alarmas de incendios y seguridad en el edificio de infantil. El no 
disponer de ellas en esta zona es un riesgo porque las ubicadas en el edificio de Primaria 
no se escuchan del todo bien desde la parte de infantil, y si alguna incidencia ocurre en 
esta zona no hay sistema para avisar.

Recambio para el suelo del patio de infantil ya que esta muy dañado y necesita 
una renovación urgente.

Muebles  y  trabajos  de  carpintería  en  el  edificio  central  de  primaria.  Proyecto 
aceptado con los presupuestos participativos y que no se llevaron a término.

Finalmente la señora Miguel comenta que falta repasar de pintura la puerta de la 
entrada principal del colegio.

Interviene  José Fernando Sales Rosa (Persona propuesta por el PP). El señor 
Sales aporta unas fotos que muestran desperfectos en toda la zona peatonal, donde se 
encuentra el centro de la 3ª Edad Virgen del Pilar, en la calle Moncofar.

Comenta  también  el  señor  Sales  que  en  el  parking  interior  de esa  zona  han 
habido varios accidentes. Tal vez se debería poner una señal de dirección obligatoria para 
seguir recto.

En  este  mismo  parking  están  robando  catalizadores  de  los  vehículos,  por  la 
noche. Se solicita vigilancia policial.

En el parque Rafalafena en la parte que recae a la calle Pintor Carbó, se han 
encontrado jeringuillas usadas.  Se constata que la Policía pasa por esa zona,  pero se 
requiere que pasen a partir de las 23:00 horas.

Interviene  Pedro  Sancho  Calduch (Persona  propuesta  por  VOX).  El  señor 
Sancho  comenta  que  vecinos  de  la  calle  la  Luna  y  alrededores  se  quejan  por  los 
excrementos de perro ya que los dueños no los recogen. Se solicita que se controlen estos 
hechos.

Y no habiendo más asuntos que tratar  se levanta la sesión,  siendo las veinte 
horas y quince minutos, extendiéndose de ella la presente acta firmada por el Presidente y 
el Secretario.

(Documento firmado electrónicamente al margen.)
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Acta del Consell Municipal del Districte Est

Nº d'Acta: 6

Caràcter de la sessió: Ordinària

Data de la sessió: 16. diciembre . 2024

Hora inici/fi: 19:30 / 20:15

Lloc: Cambra Agrària Local. Av Mare de Déu de Lledó, 16

Membres assistents:

SERGIO TOLEDO LLORENS
ALBERTO VIDAL GUERRERO
MIGUEL SILVESTRE BALADO
GONZALO ROMERO CASAÑA
JULIO TENA FORTANET
JOSÉ SEGURA PALLARÉS
JOSÉ FERNANDO SALES ROSA
PEDRO SANCHO CALDUCH
VICKY AMORES HEREDIA
EVA M.ª JIMÉNEZ JIMÉNEZ
M.ª CRUZ JIMÉNEZ REDONDO
ESTEBAN ADELL BOIX
MANEL ESTEVE VIDAGANY
JOAN BERNAT MAYOR
YOLANDA POLO DIAZ
MARÍA MIGUEL RECATALÁ

Membres absents: 

MARIA CARMEN HURTADO PALOMO
MANUEL PEGUEROLES BELMONTE
NURIA SOLSONA SORRIBES
ISSANKA RODRÍGUEZ MONSERRAT
LIDON ALGARRA SOTO

Presidente (PP)
Concejal (Vicepresidente - VOX)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (Alcaldía)
Vecino (PP) 
Vecino (PSOE)
Persona (PP)
Persona (VOX)
AVV Rafalafena
AVV Gumbau
AVV Dr. Marañón
AVV Bul.Vte. Blasco Ibáñez
AVV Peri-18
AFA CP Enriqueta Agut.
AMPA CP Madre Vedruna 
AMPA CP Sanchis Yago

Concejal (PP) (*)
Persona (PSOE)
Persona (Compromís) (*)
AVV Rafalafena dels Tarongers
AMPA CP Bernat Artola

(*) Excusa absència

Secretari:
JORGE AHÍS GAVALDÁ

Pel senyor President s'obri la sessió donant pas al primer punt de l'Orde del dia: C
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1r.- Aprovació de l'acta de la sessió anterior: 30/09/2024.

S'aprova per unanimitat dels membres assistents.

2n.- Informe del President.

El senyor President comenta els temes contestats en reunions anteriors pels SS 
TT:

- Que se sol·licita més neteja als carrers al voltant del Col·legi Mare Vedruna.

R/ La freqüència de neteja és d'escombratge manual diari de dilluns a dissabte i  
d'aigualeig manual una vegada al mes. No es pot incrementar la freqüència de neteja, no  
obstant això, si es precisa una cosa puntual es pot sol·licitar a través de l'aplicació SMC  
que és la via més adequada.

- Que se sol·licita també presència Policial o AMU a les entrades i eixides dels 
xiquets al Col·legi Mare Vedruna.

R/ Per part  de la Policia de Proximitat,  s'atenen aquells centres educatius que  
després de la seua valoració presenten un RISC ALT. El CEIP MARE VEDRUNA, analitzat  
el mateix, presenta un RISC MITJÀ. S'accedix al mateix utilitzant els passos de vianants  
regulats per semàfor en Av. Casalduch, en Carrer Sant Cruz de Tejeiro i en Carrer Mare  
Vedruna. No obstant això, es trasllada a la secció de Proximitat perquè en la mesura dels  
possible, atés el nombre d'operatius d'esta Policia Local, es puga atendre la sol·licitud.

- Que s'hauria de controlar els horaris en el qual la gent deposita les escombraries 
en els contenidors, així com les coses que depositen en ells. Com a exemple s'adjunta foto 
de contenidor al carrer Dr. Fleming 19.

R/ Per  part  de les diferents Direccions  de Secció  (Policia  de Proximitat,  Grup  
d'Intervenció de Proximitat),  es van donar les instruccions oportunes als diferents torns  
perquè es controle situacions com la que es traslladen en la NI, a l'efecte de previndre este  
tipus de conductes.

- Que els bars i cafeteries estan abastant més espai de l'autoritzat a les seues 
terrasses, en la zona de Doctor Marañón i adjacents, dificultant el pas dels vianants. Se 
sol·licita major control per a evitar esta situació.

R/ En relació amb esta qüestió, s'informa que es dictarà orde de servici dirigida al  
control de l'ocupació de la via pública en la zona de la Plaça Doctor Marañón i adjacents,  
principalment els caps de setmana, tot això a l'efecte d'ordenar fent ús dels espais públics.

- Que hi ha un parc infantil situat en carrer la Vilavella escaira carrer Virgili Oñate 
Gil, en el qual s'hauria d'acabar de posar la tanca de fusta perquè envolte tot el recinte i 
evitar que els xiquets s'isquen d'allí. En eixe mateix parc hi ha una font però que no hi ha 
aigua.

R/ S'està estudiant una millor ubicació per al parc.

D'altra banda, el senyor President comenta el següent:

S'ha augmentat la intensitat de la llum en la zona de la plaça Doctor Marañón.

En el recinte Firal se li va requerir a una activitat perquè modificara l'orientació de 
la megafonia per a minimitzar el soroll de cara als veïns.

Es van canviar  els jocs situats en la Av de la Mar traslladant-se a la zona de 
gespa, per a poder deixar un millor pas per als vianants.

Després de les queixes rebudes per les pistes de futbol i  bàsquet  en la  zona 
Censal, estes es traslladaran al solar al costat del CP Carles Salvador, per a l'any que ve 
més o menys per Magdalena.

S'han invertit 100.000 euros per a millorar els problemes d'inundacions en la Av de 
Lidón.
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S'arreglaran els bancs en el Bulevard Vicente Blasco Ibáñez i el Av de Lidón este 

nadal.
S'han proposat dos ubicacions per a la col·locació de taules d'escacs en dos parcs 

en este Districte: el Parc Rafalafena i el Parc del Geòleg José Royo.

A mode de balanç anual el senyor President destaca: L'assistència dels membres 
de la Junta i Consell a les reunions; L'asfaltat del carril dret, adreça a la mar, de la Av 
Germans Bou, des del carrer Pablo Iglesias fins a la Rotonda Ronda Est. És el carril que 
pitjor  estava.  Per  a  l'any  que  ve  es  durà  a  terme  l'altra  part;  La  millora  quant  a  la 
il·luminació dels carrers, en diversos punts del Districte i que s'aniran millorant uns altres 
que  puguen  necessitar  alguna  millora;  Les  obres  en  el  recinte  firal  que  acabaran  la 
setmana que ve i al gener començarà la licitació per a la gestió diària. El que resulte d'esta 
licitació assumirà la col·locació d'una barrera acústica que afavorirà la insonorització de 
cara al veïnat; Les visites a les Associacions que l'han demanat, per a poder veure insitu 
els problemes del barri.

Els pressupostos municipals s'aprovaran el 27 de desembre. El Districte Est es 
beneficiarà d'estos pressupostos amb l'escomesa de les obres del pàrquing de Goliat, antic 
recinte de mercat del dilluns, en el segon semestre del 2025; el carril bici que va eixir en els 
passats pressupostos participatius també per al 2025; Parc Censal amb una inversió de 
300.000 euros per a la redacció del projecte. Es durà a terme en 3 fases. La primera fase 
ja en el 2026; S'ha previst una partida de 800.000 euros d'inversions en millores per a 
col·legis,  complint  el  compromís  adquirit  pel  Senyor  President  en esta Junta  per  a fer 
realitat les obres en els col·legis,  votades en els pressupostos participatius aprovats en 
2019 i les obres que es van demanar en 2023. Estes actuacions començaran l'any vinent.

En diversos  punts  del  districte  Este es  realitzaran els  actes  nadalencs,  propis 
d'estes dates, com a compte contes, visita carter Real, etc.

3r.- Precs i Preguntes.

Intervé Manel Esteve Vidagany (Associació de Veïns Peri-18). En primer lloc el 
senyor Esteve comenta que un any més es queden sense il·luminació de Nadal en el seu 
barri.

En  l'encreuament  dels  carrers  Carcaixent  i  Pare  Ricardo,  nombres  parells, 
existixen  dos  bancs  per  a  asseure's  les  persones.  Els  veïns  d'eixa  zona  sol·liciten  la 
col·locació d'un banc més, ja que sembla ser hi ha espai i la necessitat dels propis usuaris. 
S'adjunta foto.

En la plaça Pintor Tasio Flors, on hi ha un parc infantil,  existix un banc que té 
trencada una barra de fusta en la part inferior. Perquè es repare. S'adjunta foto.

Al carrer Pare Ricardo, nombres imparells, encreuament amb el carrer Museros, fa 
molt  temps  que  han  llevat  els  bol·lards,  però  s'han  quedat  els  caragols  que  els 
subjectaven. Perquè els lleven ja que hi ha perill que entropesse la gent. S'adjunta foto.

Finalment el senyor Esteve comenta que continuaran presentant propostes per a 
millorar el barri i que espera que vagen resolent-se i que no es queden en el calaix de 
l'oblit.

Intervé  María  Miguel  Recatalá (AMPA CP Sanchis  Yago).  la  senyora  Miguel 
comenta els següents temes que preocupen el col·legi:

L'absència  d'alarmes d'incendis  i  seguretat  en l'edifici  d'infantil.  El  no  disposar 
d'elles en esta zona és un risc perquè les situades en l'edifici de Primària no s'escolten del 
tot bé des de la part d'infantil, i si alguna incidència ocorre en esta zona no hi ha sistema 
per a avisar.
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Recanvi  per  al  sòl  del  pati  d'infantil  ja  que  esta  molt  danyat  i  necessita  una 
renovació urgent.

Mobles i treballs de fusteria en l'edifici central de primària. Projecte acceptat amb 
els pressupostos participatius i que no es van portar a terme.

Finalment la senyora Miguel comenta que falta repassar de pintura la porta de 
l'entrada principal del col·legi.

Intervé José Fernando Sales Rosa (Persona proposada pel PP). El senyor Sales 
aporta unes fotos que mostren desperfectes en tota la zona per als vianants, on es troba el 
centre de la 3a Edat Verge del Pilar, al carrer Moncofar.

Comenta també el senyor Sales que en el pàrquing interior d'eixa zona han hagut 
diversos accidents. Tal vegada s'hauria de posar un senyal de direcció obligatòria per a 
seguir recte.

En  este  mateix  pàrquing  estan robant  catalitzadors  dels  vehicles,  a  la  nit.  Se 
sol·licita vigilància policial.

Al  parc  Rafalafena  en  la  part  que  recau  al  carrer  Pintor  Carbó,  s'han  trobat 
xeringues usades. Es constata que la Policia passa per eixa zona, però es requerix que 
passen a partir de les 23.00 hores.

Intervé Pedro Sancho Calduch (Persona proposada per VOX). El senyor Sancho 
comenta que veïns del carrer la Lluna i voltants es queixen pels excrements de gos ja que 
els amos no els arrepleguen. Se sol·licita que es controlen estos fets.

I no havent-hi més assumptes que tractar s'alça la sessió, sent les vint hores i 
quinze minuts, estenent-se d'ella la present acta firmada pel President i el Secretari.

(Document firmat electrònicament al marge.)
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